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Verslag Avifaunalezing door de Wadvogel-

werkgroep op 17 februari 1999

Erik Schothorst opende de avond met enkele

mededelingen:
De WW-Gr heeft een bestuur gevormd be-

staande uit: Jan van ‘t Hoff, Dick Veenen-

daal, Eva Wolters en Erik Schothorst.

Het bestuur stelt zich ten doel:

* de coördinatie van en de communicatie

over de wadvogeltellingen te verbeteren

*
de kwaliteit van de tellingen te verhogen

* het organiseren van thema-avonden, -

dagen
* De betrokkenheid bij andere activiteiten

aan de Groninger kust te vergroten, (dit

jaar
* o.a. een broedvogeltelling in de gehele

Dollard, om gegevens te verzamelen

Op 17 februari 1999 organiseerde de Wadvo-

gelwerkgroep Groningen (WW-Gr) haar

eerste thema-avond. Het onderwerp van deze

bijeenkomst was: Wadvogeltellingen langs de

Friese kust.

De spreker was Meinte Engelmoer van de

Wadvogelwerkgroep FFF (WW-FFF).
De belangstelling van potentiële tellers bleek

groot.
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i.v.m. de mogelijke bouw van een dam in

de Eems)

Meinte Engelmoer ging in op het ontstaan

van de WW-FFF in 1972 en op de bereikte

resultaten. Voor de Friezen was de aanlei-

ding tot het starten van tellingen, het feit dat

de zeedijk op deltahoogte moest worden

gebracht.
Hiervoor lagen verschillende alternatieven op

tafel. De trajecten verschilden van complete

inpoldering van ‘Noord-Friesland Buiten-

dijks* (t.b.v. de pootaardappelteelt) tot verho-

ging van de bestaande dijken.
De WW-FFF heeft het belang voor vogels

van het buitendijks gebied zeer goed kunnen

aantonen. Er werd niets meer ingepolderd!
De bestaande dijken werden in 1988 ver-

hoogd. Na deze ‘overwinning* viel de telfre-

quentie sterk terug.
De ontwikkelingsplannen voor ‘Noord-Frie-

sland Buitendijks* in 1993 waren voor de

werkgroep aanleiding, de tellingen weer te

intensiveren. In 1995 kwam hier het ‘ganzen-

schadeprobleem* bij. Ook windmolenplannen

en aardgasboringen alsmede incidentele

zaken als parkeerproblemen bij Holwerd en

vakantieparken bij de dijk, leidden tot grotere

activiteiten van de WW-FFF.

Naast de integrale SOVON-tellingen, zijn er

eigen tellingen. De WW-FFF doet mee aan

de 14-daagse SOVON-tellingen. Er zijn

aparte ganzentellingen, alsmede slaaptrektel-

lingen. Tevens vindt er een volledige broed-

vogeltelling plaats. Seizoenstrekregistratie
lukt nog niet.

De WW-FFF heeft een beheersvisie voor het

gebied geschreven. Ze heeft goede contacten

met de belangrijkste beheerder van het ge-

bied: ‘t Fryske Gea.

In een discussie met de aanwezigen werd

ingegaan op de Groninger situatie.

De problematiek van de Groninger kusten

kent veel overeenkomsten met die van de

Friese kust.

De vraag is, wat zou WW-Gr. kunnen doen

in de volgende gevallen?

In de gemeente De Mame zijn plannen voor

de aanleg van windmolens, vlak bij de dijk.
Dit zou voor onze werkgroep moeten leiden

tot uitbreiding en verbetering van tellingen

binnendijks; om zo het belang van deze

polders aan te kunnen tonen.

Slaaptrektellingen zijn dan ook van belang.

Langs de hele kust neemt de recreatie sterk

toe. De invloed hiervan op vogels, zou

door middel van tellingen zichtbaar gemaakt
kunnen worden.

Het beheer van de kwelders heeft invloed op

de broedresultaten, o.a. door vertrapping van

nesten door vee en verstoring en vernietiging

van nesten door landaanwinningswerkzaam-
heden. Deze effecten zouden zichtbaar ge-

maakt kunnen worden door het uitvoeren van

onderzoek naar broedresultaten.

Voor tellers zijn er dus mogelijkheden ge-

noeg om zich in te spannen voor de bescher-

ming van de Groninger waddenkust. Het be-

stuur van de WW-Gr. zal onder de tellers

een enquête houden om beter inzicht te ver-

krijgen in wat te verwezenlijken is van de

vele plannen en ideeën.

Het was een geslaagde avond.

Dick Veenendaal


